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Møde:  Skolebestyrelsesmøde    
 

Dato: 11. maj 2023   Referat 

     
  

Tid:  

       Formøde 17.30-18.00 

       SB-møde 18.00-20.15 

 

 

        

 

Mødested: Skolebestyrelsesmøde - Personalerum Nord 

 

Deltagere:  Skolebestyrelsen, Lotte Wiese Nowack, Kirsten Lundager, Kenneth Westerberg-Christensen 

 

Gæstedeltagere:  Dennis Mortensen 

Fraværende: Kenneth Westerberg-Christensen, Guja Rut Gudmundsdóttir, elevrådsrepræsentanterne Ida og Gustav fra 7. årgang 

 

Mødeleder: Chresten Hegner 

Ordstyrer: Peter Borgselius 

Referent: Kirsten Lundager/Lotte Nowack 

 

 

Tid   Behandling Referat 

18.00

-

18.05 

1 • Godkendelse af dagsorden. 

• Godkendelse af referat fra 13. 

april 2023 

Beslutning • Referatet er godkendt. 

• Dagsorden er godkendt, dog medbringer Kirsten 

Lundager et forslag til ændring af klubbens 
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aftenåbningsdag. Det sættes på som pkt. 9. med 

henblik på beslutning. 

• Velkommen til suppleant Dennis Mortensen, som 

deltager som gæst, og som indtræder i bestyrelsen 

fra 1. august i stedet for Søren Rindal. Dennis er 

trådt til, da 1. suppleant Linnea Caroline Nikdel-

Johnston tilbød sin plads til Dennis Jørgensen. 

 

 

 

18.05

- 

18.40 

2  Orientering Formand:   

Følgende blev drøftet til brug for input til 

fællesskolebestyrelsesmøde 

 

• Hvordan håndterer de andre skolebestyrelser, 

at der ikke er tegn på, at der kompenseres for 

den forlængede SFO-dag i forbindelse med 

øget åbningstid ved forkortet skoledag? 

• Vikardækning  

• Kommende besparelser? 

• Ønske om dialog med politikere og 

forvaltninger, der både kan repræsentere 

bygninger og skole/børn/SFO – vi oplever, at 

det er bøvlet at skulle være i dialog med 2 

udvalg og savner, at der er et 

samarbejde/koordinering på tværs. 

 

Elevråd:        

Der var ingen elevrådsrepræsentanter til dette møde, men 

der er netop afholdt en meget vellykket Lille Grundlovsdag 

med deltagelse fra Danske Skoleelever og Red Barnet, hvor 

der blev debatteret:   
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TikTok eller Kaos?" - Demokratid 2023   
•     Må Tech giganterne tjene penge på os unge?  
•     Skal forældrene altid vide hvor vi er?  
•     Hvem skal klæde os elever på til at navigere i SoMe og 

bagsiderne?  
•     Skal vi have mobilfri skole - eller "mobil-fri" skole?  
•     Skaber SoMe en "perfektheds-kultur?" og hvordan påvirker 

SoMe os generelt?  
                                 

 

 

Skoleledelsen: 

 

• Vi har indtil videre haft en god fagfordelingsproces. Vi 

har en medarbejder, der skal på barsel i kommende 

skoleår, det er der forsøgt at tage højde for i 

vikardækningen. 

 

• Der er afholdt 9.klassernes skriftlige prøver i 

matematik og dansk. 9.a har været til skriftlige prøve 

i udtræksfaget, geografi. Der er tilsvarende afholdt 

skriftlig årsprøve for begge 8. klasserne i mat, dansk, 

engelsk og geografi. Det er gået godt for begge 

årgange. 

 

• 8. klasserne er ved at gøre klar til de obligatoriske 

valgfagsprøver i musik, billedkunst, H/D og 

Madkundskab. Det er første gang, at de skal op, og vi 

har allerede nu draget den erfaring, at prøverne skal 

lægges i slutningen af prøveperioden til næste år, 

hvis det er censorteknisk muligt. Flere lærere er 

involveret i prøver på begge årgange, og det gør, at 

lærerne er presset på afviklingen. 9. klasserne skal til 
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mundtlige prøve i dansk, engelsk, science. 9a skal op 

i historie og 9.b skal op i idræt og kristendom. 

 

  

• Ny dagtilbuds- og skolechef Lars Nedergaard har 

besøgt vores skole, og udtrykker at han ser en skole i 

charmerende bygninger. Der er et stort engagement, 

der arbejdes på mange vigtige og relevante felter 

inden for den nyeste forskning og pædagogisk 

retning. Udviklingsplanen er gennemgået for 

skolechefen, og vi har foretaget en kort rundtur. 

Besøget havde en varighed på 45 min. 

  

 

SFO-ledelsen: Intet, tages under ekstra punkt 9. 

 

Medarbejdere: 

 

Skolen: 

Der arbejdes på Elevernes festdag. Vi har holdt sidste 

arbejdsmøde. Der er fart på. 

 

SFO: 

SFO har arbejdsdag lørdag d. 13. maj. Forældre og børn er 

inviteret. 

Stjernebørnene er faldet rigtig godt til, og der kører 

aktiviteter hver formiddag. 

Royal side Run afvikles d. 23. maj. Strandgården er base, og 

der er lagt en rute på 2,19 km., som kan løbes mange 

gange. 

 

Andre: 

• 2 Forældrehenvendelser, se fremsendte mails 

i Aula 
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• Vedr. brugen af Chat GBT: Formanden 

formulerer et svar. 

• Henvendelse fra 3b vedr. Vikardækning: 

Skoleledelsen har sendt et svar til 

kontaktforældregruppen.  Det blev besluttet at 

tage punktet op til næste SB-møde. Der skal bl.a. 

drøftes skolebestyrelsens princip for 

vikardækning, samt skolebestyrelsens mulighed 

for at føre tilsyn med dette. Formand og 

næstformand skriver et foreløbigt svar til 

kontaktforældrene i 3b. 

• Fremlæggelse ved Martin Birk- Sørensen fra 

deltagelse i møde blev udskudt til næste 

møde. 

18.40

- 

18.50 

3. Endelig vedtagelse af timefordelingsplanen 

for 2023-24, se vedhæftede. 

Planen er tidligere blevet behandlet, og er 

nu klar, med et par småjusteringer, - ved 

Lotte Nowack 

Orientering 

og Beslutning 

 

Der er få justeringer til timefordelingsplanen. Vi har valgt at 

ændre på timerne i H/D og madkundskab på 6. årgang i 

kommende skoleår. Der bliver tre lærere til fagene, som 

afvikles samtidig med 3 lektioner ad gangen. Årgangen 

bliver blandet på tværs i tre hold. 

Timefordelingsplanen for kommende skoleår 2023-2024 er 

godkendt. 

18.50

-

18.55 

4. Orientering om endelig vedtagelse af 

regnskab 2022, se Byrådets beslutning af 

2. maj 2023 

Orientering Det tidligere fremlagte regnskab for Sct. Nicolai Skole og 

SFO 2022, er nu også endeligt vedtaget i byrådet, se bilag. 

18.55

-

19.10 

5 Høringsforslag vedr. ændring af 

ferieplanen, som følge af afskaffelse af 

Store Bededag, se bilag 

 

Forslag 1 indebærer at, der placeres en ny 

undervisningsfri dag som erstatning for 

store bededag. 

 

Drøftelser og 

beslutning 

 

Skolebestyrelsen ønsker, at man fortsætter med 200 

skoledage. Begrundelsen er, at skolebestyrelsen hidtidig har 

arbejdet for at forkorte skoledagene for eleverne. 

 

Der nedsættes en arbejdsgruppe, som afgiver et høringssvar 

inden d. 25. maj. Søren Rindal skriver et forslag. 
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Forslag 2 indebærer, at undervisningen 

fremover fordeles på 201 dage. 

 

Forslagene er i høring til og med 25. maj 

2023, hvor efter Skoleudvalget behandler 

høringssvarene og tager endelig beslutning 

på mødet i juni. 

 

Bilag: 

Dagsordenspunkt 

Forslag 1: 200 skoledage 2023/2024 

Forslag 1: 200 skoledage 2024/2025 

Forslag 2: 201 skoledage 2023/2024 

Forslag 2: 201 skoledage 2024/2025 

 

 

Der ønskes en drøftelse og dernæst en 

nedsættelse af arbejdsgruppe, deadline for 

høringssvar er internt 22. maj 

 

 

19.10

-

19.30 

6 Skolens mobilpolitik og kostpolitik, ved 

formanden, se vedhæftede bilag s. 4 

og s. 7 

 

På baggrund af mobilhverdagspraksis og 

kostpolitikpraksis ønskes en gennemgang 

af politikkerne, - skal der ændres noget og 

hvordan fungerer praksis? 

 

Lærerne ønsker en revurdering af 

mobilpolitikken og deltager gerne i en 

arbejdsgruppe 

 

Evt. nedsættelse af arbejdsgrupper 

 

Fra sidste møde: 
Skolens mobilpolitik: 
Næste skolebestyrelse møde har vi en status og en 
gennemgang af skolens mobilpolitik til eventuelle 
justeringer. 

Drøftelse og 

beslutning 

 

Der er ønske fra lærere i fase 2 om ændring (yderligere 

restriktioner) i mobilpolitikken. En klarere afgrænsning af 

brugen. 

Mobilpolitikken er faktisk klar og rimelig restriktiv. 

Klasserne har mulighed for forskellige instrukser.  

Måske dette giver eleverne en ”kattelem”? Forskningen 

peger på bedre uddannelse og opdragelse i brugen af 

mobiler. 

 

Skolebestyrelsen tager emnerne Mobilpolitik og Kostpolitik 

op igen til efteråret. 

 

Arbejdsgruppe nedsættes efter sommerferien. 

Simona La Fata deltager som repræsentant for lærerne. 

Dennis Mortensen og formanden samt Lotte Nowack fra 

ledelsen er med i arbejdsgruppen.  
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Der skal laves et spørgsmål til eleverne om hvordan 
de oplever mobilpolitikken, såsom: 
Hvordan oplever vi timer uden brug af mobil? 
Får vi afleveret vores mobil?  
 
Skolens kostpolitik: 
Eleverne oplever kostpolitikken som modsatrettet. 
Man må gerne have pizza i madpakken, men du må 
ikke tage en pizza med ind på skolen? 
 
Vi tager punktet op igen til diskussion på næste 
skolebestyrelsesmøde. 

 

 

Endvidere ønskes det, at eleverne får et skriftligt oplæg fra 

skolebestyrelsen til punkter, de skal drøfte i klasserne i 

forhold til den nuværende politik. 

 

 

 

19.30

- 

19.45 

7. Skolebestyrelsen deltagelse ved Åben 

Hus Arrangement d. 9. juni kl. 15.00 – 

17.00. og Indsamling til Fond. 

Arbejdsgruppe: Kris Nielsen og Heidi 

Larsson er en del af arbejdsgruppen, som 

også inkluderer kontaktforældremødet. 

Muligvis også Martin Birk-Sørensen kan 

deltage i arbejdsgruppen. 

 

 

Der er forespørgsel fra lærerne om SB 

ønsker at stå i en bod, der sælger 

kaffe/saft/kage? 

 

 

 

Drøftelse og 

beslutning 

 

Kris Nielsen refererer fra Åben Hus-arbejdsgruppen. 

• De ønsker at debattere følgende emner/temaer i SB-

boden: Udearealer, trafikforhold, legeplads. 

 

• Endvidere deltager forældrene i salg af kaffe, kage og 

saft. 

• Heidi Larsson laver vagtplan for dagen kl. 15.00-

17.00. og rundsender denne til bestyrelsen. 

• Martin Birk- Sørensen laver et banner. 

 7.a Elevernes festdag – indsamling/billetpris- til 

brug for ”Sct. Nicolai Skoles 

Skolerejsefond”. 

 Elevrådet har tidligere benyttet Elevernes Festdag til at 

samle ind til et godt formål (Fx Ukrainske Flygtninge, Røde 

Kors etc.)  

Det foreslås elevrådet, at der oprettes en intern Sct. Nicolai 

Skolerejse-fond, og at der udarbejdes en beskrivelse for, 

hvordan, hvad og hvem, der kan søge fonden. 

Prisen for deltagelse i festdagen kan være 25 kr. pr. person 

eller lign. 
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19.45 

– 

20.10 

8 NYT fra Arbejdsgrupper 2022-23  

 

 

1. ”Bygningskapacitet og trafik og 

Fysiske rammer”. 

Martin Birk-Sørensen, Peter Borgselius, 

Søren Rindal og Kris Nielsen er med i 

gruppe. Lotte Nowack deltager ved 

afklarende spørgsmål etc. 

 

2. ”Fritidsdelen på Sct. Nicolai”. 

Elevrådsrepræsentant(?), Chresten Hegner, 

Martin Birk-Sørensen, Kirsten Lundager, 

Heidi Larsson, Kenneth Westerberg- 

Christensen 

 

3. ”Forældresamarbejde - 

kommunikation og 

anerkendende samarbejde” 

herunder arbejdet med 10-

årsrulhjulet for kontaktforældre 

Heidi Larsson, Lotte Nowack, Guja 

Gudmondsdóttir 

 

4. Åben skole: 

Chresten Hegner, Lotte Nowack, Guja 

Gudmondsdóttir 

 

 

 

  

 

 

Nyt fra bygningskapacitet og trafik og Fysiske 

rammer:  

• Gruppen overvejer, hvordan de får taget 

næste skridt og har ikke mødtes siden sidste 

møde. 

Lotte Nowack oplyser, at forvaltningen vil 

fjerne alt det grønne krat, der er på bunkeren 

foran den gule bygning. 

 

Nyt fra Fritidsdelen på Sct. Nicolai:  

 

Der har ikke været holdt møde siden sidst. Lotte Nowack 

træder ind i arbejdsgruppen, som indkaldes til møde tirsdag 

d. 30. maj kl. 16.00 - 17.30. Lotte udsender en dagsorden 

på baggrund af aftenens drøftelser omhandlende: 

 

• Fremmøde i Morgen-SFO 

• Fremmøde i Eftermiddags-SFO, herunder 

klubdelen 

• Mulighederne for afholdelse af prøveordning af 

morgen-SFO på skolen 

”Forældresamarbejde - kommunikation og 

anerkendende samarbejde” og ”Åben skole”: Har ikke 

holdt noget nyt møde. 
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 9 Forslag fra SFO om at ændre 

aftenåbningsdag i klubben fra mandag 

til tirsdag, ved Kirsten Lundager 

Beslutning Skolebestyrelsen har tidligere været med til at fastlægge, at 

der er faste aftenåbningsdage i SFO´en. 

Da en del af brugerens private fritidsaktiviteter ligger om 

mandagen, ønskes aftenåbningen flyttet til tirsdag. 

Skolebestyrelsen godkender forslaget og fremover er der 

åbent tirsdag og torsdag. 

 

EVT:    Intet 

  Kommende punkter, der afventer 

behandling: 

 

 

 

- Princip om lejrskoler som springbræt 

til internationalt samarbejde, der er 

endnu ikke nedsat en arbejdsgruppe 

- Fremmøde vs. Tilmeldte i 

Strandgården 

 

- Ferieåret/kalenderåret og SFO 

lukkedage/ St. Bededag 

 

-  

 

  

Den nye bestyrelse pr. 1 august 2022 

• Guja Rut Gudmundsdóttir (Valgt i 2020) 

• Heidi Larsson (Valgt i 2020) 

• Peter Borgselius (Valgt i 2020) 

• Søren Rindal (Genvalgt i 2022) 

• Martin Birk-Sørensen (Genvalgt i 2022) 

• Chresten Hegner (Valgt i 2022) 

• Kris Nielsen (Valgt i 2022) 

• Suppleanter: 
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1. suppleant Linnea Caroline Nikdel- Johnston (Valgt 

i 2022) 

2. suppleant Dennis Mortensen (Valgt i 2022) 

 

Møder i forår 2023: 

• Mandag 9.  januar 18.00-20.15 (formøde fra 17.30-18.00 for 

forældrevalgte) 

• Torsdag 6. februar 18.00-20.15 (formøde fra 17.30-18.00 for 

forældrevalgte) 

• Tirsdag 14 marts med PS og elevrådet – vi skal aftale 

tidspunktet for mødet med PS – men minimum 17.00-19.00 

incl. Spisning og efterfølgende ordinært SB-møde fra 19.00-

21.00 

 

• Torsdag 13 april 18.00-20.15 (formøde fra 17.30-18.00 for 

forældrevalgte) 

• Torsdag 11 maj 18.00-20.15 (formøde fra 17.30-18.00 for 

forældrevalgte) 

• Mandag 12 juni 18.00-20.15 (formøde fra 17.30-18.00 for 

forældrevalgte) 

Hertil diverse dialogmøder og kontaktforældremødet 

 

 

 


